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Nikoliću uručena plaketa 
Sveučilišta u Mostaru

Digitalnim tehnologijama 
protiv hroničnih oboljenja

UNIVERZITET CRNE GORE

HRapOVIć U MaskaTU

Za stipendije, grantove i 
nagrade 3,5 miliona eura

MINIsTaRsTVO NaUkE fINaNsIRa NaUčNa dOsTIGNUća

Povodom obilježavanja 
Dana Sveučilišta u Mosta-
ru, rektor prof. dr Zoran To-
mić uručio je juče rektoru 
Univerziteta Crne Gore prof. 
dr Danilu Nikoliću, Plake-
tu za ličan doprinos razvo-
ju i promociji Sveučilišta u 
Mostaru. 

Uz zahvalnost za ovo 
značajno priznanje, Niko-
lić je istakao da je regional-
no povezivanje od nemjer-
ljivog značaja za razvoj i sa-
radnju naših Univerziteta, 
da samo zajedničkim napo-
rima, u bliskoj i kreativnoj 
saradnji možemo unaprije-
diti i proširiti mogućnosti za 
našu akademsku zajednicu 
i, na kraju, za naše društvo i 
dobrobit svih građana.

“Jačanje konkurentno-
sti i internacionalizacija su 
razvojni prioriteti Univer-
ziteta, na koje sam se kao 
rektor profesionalno i per-
sonalno obavezao. Shodno 
tome, smatrajući “dobrosu-
sjedskim manirom” da pr-
vo treba uspostaviti strateš-

ku saradnju sa univerzite-
tima u regionu, prvi među-
narodni bilateralni ugovor 
o partnerskoj saradnji sam 
potpisao upravo sa Sveuči-
lištem u Mostaru”, kazao je 
rektor Nikolić.

Od početnih aktivnosti 
kroz razmjenu nastavnog 
kadra, saradnja se dalje pro-
širila na zajedničke projek-
tne aplikacije za međuna-
rodne grantove, planiranje 

zajedničkih studijskih pro-
grama kroz dvojne diplome, 
zajedničku naučnu publici-
stiku i korištenje istraživač-
ke opreme.   

“Uz zadovoljstvo dosadaš-
njom saradnjom, očekujem 
da ona bude intenzivirana 
u narednoj godini, i da obu-
hvati što veći broj naših fa-
kultetskih jedinica i nauč-
nih timova”, zaključio je rek-
tor Nikolić.  J.V.Đ.

Pružanje održivog i efika-
snog odgovora na hronične 
nezarazne bolesti (HNB) pre-
poznato je kao prioritet u na-
cionalnoj agendi održivog ra-
zvoja, jer i Crna Gora, kao osta-
le zemlje Evrope i svijeta pro-
življava epidemiju hroničnih 
oboljenja, saopštio je ministar 
zdravlja Kenan Hrapović, na 
Globalnom sastanku o nezara-
znim bolestima i mentalnom 
zdravlju, koji se u organizaci-
ji Svjetske zdravstvene orga-
nizacije, od 9. do 12. decembra 
održava u Maskatu, Oman.

“Snažna, efikasna i proak-
tivna primarna zdravstvena 
zaštita prepoznata je kao put 
ostvarivanja kvalitetne zdrav-
stvene zaštite za sve i nosilac 
efikasne borbe protiv hronič-
nih nezaraznih bolesti. Zato 
moramo insistirati na inklu-
ziji, inovacijama i investicija-
ma, što su imperativi reforme 
zdravstvenog sistema u Crnoj 
Gori”, kazao je Hrapović.

Ministar je naglasio da je, 

uprkos sve većem broju klinič-
kih smjernica koje je donijelo 
Ministarstvo zdravlja, njihova 
primjena u praksi nepredvidi-
va, nekonzistentna, nerijetko 
spora. Ovo je, prema njegovim 
riječima, jedan od nedostata-
ka u smanjivanju preventabil-
nih hospitalizacija povezanih 
sa hroničnim oboljenjima po-
put nekontrolisane hiperten-
zije, dijabetesa sa komplika-
cijama i sl.

“Svjesni smo da je upotreba 
digitalnih tehnologija od ključ-
nog značaja za unapređenje 
zdravlja za sve bolju zaštitu i 
veću podršku ranjivim kate-
gorijama. Jedna od prioritet-
nih aktivnosti koje smo predu-
zeli uz podršku SZO, bila je di-
gitalizacija procesa odlučiva-
nja utemeljenog na dokazima, 
zasnovanim kliničkim smjer-
nicama. Planiramo da inicira-
mo pilot projekat – digitaliza-
cija smjernica za hipertenzi-
ju početkom 2020. godine”, za-
ključio je Hrapović.  R.D.

Dana 11.12.2019. 
godine u Dnevnim 
novinama objavljen 
je tekst pod 
naslovom “Uskoro 
bez zakazivanja 
imunoloških 
testiranja” (str. 
14/15) u kom je 
pogrešno navedeno 
prezime direktorice 
Centra za 
medicinsku genetiku 
i imunologiju 
Kliničkog centra 
Crne Gore, prof. dr 
Olivere Miljanović.
Naime, u tekstu 
je navedeno 
Olivera Miljanić, 
te redakcija 
Dnevnih novina 
upućuje izvinjenje 
direktorici Centra za 
medicinsku genetiku 
i imunologiju, 
prof. dr Olivera 
Miljanović i 
čitaocima zbog ove 
nenamjerne greške.

na Vukadinović i studentkinja 
PMF-a UCG Alma Kurtiš. Prvi 
na listi po kriterijumu bodova iz 
oblasti društvenih i humanistič-
kih nauka je student Ekonom-
skog fakulteta UCG Filip Petro-
vić, druga je studentkinja Filo-
zofskog fakulteta UCG Ksenija 
Rakočević, treći student Fa-
kulteta umjetnosti UDG-a Bo-
ris Ćalić, a četvrti student Hu-
manističkih studija na UDG-u 
Zoran Dabetić.

 ■ InovatIvnI 
projektI

Ministarstvo nauke će sufina-
sirati osam inovativnih projeka-
ta u vrijednosti od oko 700.000 
eura.

Najbolje ocijenjen je projekat 
“SmartMilk” UDG-a sa 87 bodo-
va. Drugi na rang listi je proje-
kat kompanije Amplitudo - “My 
Tree platform Enhancement 
with innovative ICT Technolo-
gies - MyTree”, koji je ostvario 81 
bod, slijedi Inovaciono-predu-
zetnički centar “Tehnopolis” u 
Nikšiću sa projektom “Contract 
Intelegent Platform - UHURA”, 
koji je ocijenjen sa 80 bodova, 
te Nova Pobjeda koja je na četvr-
tom mjestu sa projektom “Mon-
tenegrin Digital Photo Archive - 
MDPA”, koji je komisija ocijenila 
sa 79 bodova.

Organizator obrazovanja 
odraslih “Racc Educo” plasiran 

je na petoj poziciji sa projektom 
“Plantadjun - UBar”, koji je do-
bio 72 bodova. 

Na šestoj poziciji je kompa-
nija ACME sa projektom “Bac-
terial System Energy Genera-
tor - BAGEN”, sedmom kompa-
nija Q-Tec iz Bara sa projektom 
“Portable Analytical Chroma-
tograph for the determination 
of benzo[a]pyrene content in 
environmental objects - BEN-
ZOPIREN”, a na  osmom proje-
kat Centra za ekotoksikološka 
istraživanja (CETI) “Triticum 
spelta L. extract as food supple-
ment - SPELTEX”, sva tri sa po 
70 bodova.

U ime dobitnika grantova za 
inovativne projekte obratio se 
doc. dr sa Fakulteta za informa-
cione sisteme i tehnologije UDG-
a Marko Simeunović istakav-
ši da, iako smo mala zemlja, po-
sjedujemo izuzetne istraživače i 
inovatore, kao i značajan poten-
cijal čiji fokus treba usmjeriti na 
patente i komercijalizaciju po-
tencijalnih rješenja.

“Projekat “Smart milk” jedan 
je u nizu projekata koje će UDG 
u budućnosti uspješno realizo-
vati. Timovi na univerzitetu po-
krenuli su više projekata koji za 
fokus imaju transfer znanja sa 
univerziteta ka industriji, a za-
hvaljujući partnerima iz Evro-
pe i Kine ne postoji problem sa 
kojim se ne smijemo uhvatiti u 
koštac”, poručio je on.  J.V.Đ.

Ispravka 
teksta


